
18 fevral 2021-ci il, cümə axşamı4
Azərbaycanın xarici siyasəti ölkəmiz,  

region və hamı üçün geniş imkanlar yaradır
(əvvəli 1-ci səhifədə)

2020-ci il bizim ünün 
Azərbaycanın BMT, Qoşulma-
ma Hərəkatı, Türkdilli Dövlətlərin 
Əməkdaşlıq Şurası, Ümumdünya 
Səhiyyə Təşkilatı kimi beynəlxalq 
təşkilatlarla, eləcə də, Rusiya Federa-
siyası, Türkiyə Cümhuriyyəti, İran və 
Pakistan İslam respublikaları, İtaliya, 
Türkmənistan, Gürcüstan dövlətləri 
və digər ölkələrlə əməkdaşlığının 
mühüm nəticələri və səmərəsi ilə yad-
da qaldı. 

Həmin tendensiya bu gün də xal-
qımızın maraqlarına və dövlətimizin 
mənafelərinə uyğun olaraq davam 
etdirilir. Prezident İlham Əliyev 
fevralın 16-da Belarus Respublika-
sının ölkəmizdə yeni təyin olunmuş 
fövqəladə və səlahiyyətli səfiri Andrey 
Ravkovun etimadnaməsini qəbul 
edərkən də bu məzmunda fikirlər 
səsləndirdi. Dövlət başçımız qeyd 
etdi ki, son illərdə biz həm siyasi, həm 
iqtisadi sahələrdə, həm də sənaye 
kooperasiyası sahəsində fəal qarşı-
lıqlı işlər görmüşük. Əlbəttə, bu cür 
fəal qarşılıqlı işləri davam etdirmək 
niyyətindəyik.

Dövlətimizin xarici siyasətinin 
təməl prinsiplərindən birini yada 
salan Prezident xatırlatdı ki, əsas 
məsələ ölkələrimiz arasında dostluq 
münasibətləridir. Uzun illər boyu 
bu münasibətlər böyük potensiala, 
yaxşı dinamikaya malik olduğu-
nu göstərir: “Ali səviyyədə tez-tez 
əlaqə saxlamağımız, qarşılıqlı 
səfərlər, əlbəttə, münasibətlərimizin 
inkişafına böyük təkan verir və biz 
əməkdaşlığın yaxşı nümunələrini 
görürük. Azərbaycanda Be-
larus – Azərbaycan müştərək 
müəssisələrinin yaxşı nümunələri 
var. Biz hətta üçüncü ölkələrin 
bazarlarına birlikdə çıxırıq. Fikrimcə, 
bu istiqamətdə əlavə addımlar atıla-
caq. Uzun illər boyu uğurla həyata 

keçirilən hərbi-texniki əməkdaşlıq 
mühüm sahədir. Biz hərbi-texniki 
əməkdaşlığın potensialını artırmaq-
la, o cümlədən yüksək texnologiya-
lar sahəsində də əməkdaşlıq edirik”. 

Bu zaman xüsusilə xatırladıl-
malı məqamlardan biri də odur ki, 
Belarus Azərbaycanın suverenliyini 
və ərazi bütövlüyünü həmişə bü-
tün məsələlərdə və ardıcıl olaraq 
dəstəkləyən ölkələrdəndir. Səfir 
Andrey Ravkov da bu məsələni 
xatırladaraq dedi ki, biz atəşkəs 
barədə bəyanat imzalanması və 
Azərbaycanın əzəli torpaqlarını öz 
tərkibinə qaytarması xəbərini böyük 
ruh yüksəkliyi ilə qarşıladıq: “Siz 
tamamilə düzgün olaraq dediniz ki, 
dövlət rəhbərləri arasında dostluq 
və yüksək səviyyədə əlaqələr bu 
inkişafın, qarşılıqlı münasibətlərin 
möhkəmlənməsinin rəhnidir. Belarus 
da bunda maraqlıdır”.

Dövlət başçımız elə həmin gün 
İndoneziyanın Azərbaycanda yeni 
təyin olunmuş səfiri Hildi Hamidin 
etimadnaməsini qəbul edərkən isə 
diplomatiyamızın Asiyanın Cənub 
–Şərqindən gələn uğurlu əks-sədası 
ilə rastlaşdıq. 1992-ci ilin sent-
yabrından etibarən Azərbaycanın 
dostu və tərəfdaşı olan bu ölkə ilə 
əməkdaşlıqda kifayət qədər uğur-
lara nail olmuşuq. Xüsusilə iqtisadi 
sahədə daha mühüm tərəfdaşlıq 
istiqamətlərini müəyyən etmək 
üçün bizim çox böyük potensia-
lımız var. Prezident xatırlatdı ki, 
müxtəlif sahələrdə əməkdaşlığımızı 
genişləndirmək üçün güclü siyasi 
əlaqələr çox faydalı olacaq: “Biz 
siyasi sahədə çox uğurla əməkdaşlıq 
edirik, beynəlxalq təşkilatlarda, 
Birləşmiş Millətlər Təşkilatında bir-
birimizi dəstəkləyirik. Sözsüz ki, biz 
səylərimizi Qoşulmama Hərəkatı 
Təşkilatı çərçivəsində koordinasiya 
edirik. Biz Qoşulmama Hərəkatında 
təşəbbüslərimizə dəstək  nümayiş 

etdirdiyinə görə İndoneziyaya 
minnətdarıq”.

Daha bir mühüm məqam ondan 
ibarətdir ki, Azərbaycan əraziləri 
Ermənistan silahlı qüvvələrinin işğalı 
altında olarkən, İndoneziya ölkəmizə 
daim dəstək göstərmişdir. Bu ad-
dımlara görə dost ölkə rəhbərliyinə 
minnətdarləq edən Prezident xa-
tırlatdı ki, İndoneziya BMT Baş 
Assambleyası, həmçinin İslam 
Əməkdaşlıq Təşkilatı, Qoşulmama 
Hərəkatı tərəfindən qəbul edilmiş 
dəstək xarakterli qətnamələrə həmişə 
qoşulmuşdur və Azərbaycanın haqq 
işini dəstəkləmişdir. Bu dəstək uzun 
illər ərzində nümayiş etdirilmişdir və 
münaqişənin həlli üçün bizim mövqe-
yimizi, çox möhkəm hüquqi bazanın 
yaradılması prosesini gücləndirmişdir. 
Münaqişə zamanı hökumətiniz 
Azərbaycana dəstəyini ifadə etmiş-
dir, biz bunu yüksək qiymətləndiririk. 
Xarici İşlər Nazirliyi erməni işğalçı 
qüvvələrin Azərbaycan ərazilərindən 
dərhal, qeyd-şərtsiz və tam çıxarıl-
masını tələb edən BMT Təhlükəsizlik 
Şurasının qətnamələrinin icrasına 
dəstək olaraq bəyanat vermişdir. 
Biz buna görə sizə çox minnətdarıq. 
Həmçinin ölkənizin parlamen-
ti, parlamentinizin bir çox üzvləri 
Azərbaycanla həmrəy olduqlarını 
ifadə etmiş və dəstəyini bildirmişdir.

Başqa və daha mühüm olan bir 
fakt da ondan ibarətdir ki, İndone-
ziya Birləşmiş Millətlər Təşkilatında 
müzakirələr zamanı müharibə gedən 
vaxt bizim mövqeyimizə güclü dəstək 
verən Qoşulmama Hərəkatının digər 
üzvləri arasında olmuşdur. Belə ki, 
Azərbaycan Ordusunun Ermənistanın 
daha çox ərazilər işğal etmək üçün 
yeni hücumuna tutarlı cavablar verdiyi 
günlərdə BMT Təhlükəsizlik Şurası-
nın bəzi üzvləri yeni qətnamələrin və 
qərarların qəbul edilməsi prosesinə 
başlamaq istəyirdilər. Əsas məqsəd 
o idi ki, BMT Təhlükəsizlik  Şurasının 

Dağlıq Qarabağ münaqişəsi ilə 
bağlı yeni qətnaməsi ərsəyə gəlsin. 
Bu isə həmin qurumun 1993-94-cü 
illərdə qəbul etdiyi qətnamələrin öz 
qüvvəsini itirməsi demək idi.

Yəni, faktiki olaraq, bizim 
ərazilərin işğaldan azad olunması 
ilə bağlı haqq işimizi dayandır-
maq üçün bir cəhd edilirdi. Həmin 
cəhdlər və düşünülmüş bu mətnlər 
Təhlükəsizlik Şurasının üzv ölkələri 
tərəfindən qəbul edilmiş qətnamələrə 
istinad etmirdi. Beləliklə, İndoneziya 
Qoşulmama Hərəkatının üzvü olan 
digər dost ölkələrlə birlikdə ərazi 
bütövlüyümüzün bərpa edilməsinin 
dayandırılmasına yönəlmiş bu 
cəhdlərin qarşısını aldı və biz bunu 
çox yüksək qiymətləndiririk. Biz buna 
görə minnətdarıq. Bu, həmrəyliyin, 
dəstəyin və dostluğun ifadəsidir. 
Beləliklə, bu, bizim əməkdaşlığın 
siyasi əsasıdır.

Daha mühüm olan məqamlardan 
biri də odur ki, Prezident İlham Əliyev 
ölkəmizin planlaşdırdığı müxtəlif 
layihələri icra etmək, həmçinin birliyi-
mizi nümayiş etdirmək üçün İndonezi-
ya şirkətlərini tərəfdaşlarımız, podrat-
çılarımız qismində görmək istədiyini 
dilə gətirdi: “Bu, bizim planımızdır… 
Çünki ölkələrimizi bir-birinə daha da 
yaxınlaşdırmaq üçün iqtisadi sahədə 
çoxlu işlər görülməlidir. Əminəm ki, 
sizin Azərbaycandakı fəaliyyətiniz 
zamanı biz yaxşı irəliləyiş görəcəyik”.

Bu isə o deməkdir ki, 
Azərbaycanın dostlarını, 
tərəfdaşlarını, müttəfiqlərini gündən-
günə çoxaldan Prezident İlham 
Əliyev xalqımızın rifahı və milli 
dövlətçiliyimizin əbədiləşdirilməsi 
istiqamətində atdığı bütün addımlarda 
uğur qazanır, yeni nailiyyətlərə imza 
atır. İnanırıq ki, ən böyük uğurlarımız 
hələ qarşıdadır. 

İttifaq MİRZƏBƏYLİ,  
“Xalq qəzeti”

AZƏRTAC-ın əməkdaşları İƏT-ə üzv ölkələrin 
Xəbər Agentlikləri Birliyinin vebinarında iştirak ediblər

Vebinarda İƏT-ə üzv ölkələrin 
milli xəbər agentliklərinin və teleradio 
şirkətlərinin nümayəndələri, eləcə də 
AZƏRTAC-ın Xarici dillərdə informa-
siya və beynəlxalq əlaqələr idarəsinin 
müdiri Süleyman İbrahimov və ərəb 
dilində informasiya bölməsinin müdiri 
Şıxəli Əliyev, ümumilikdə İƏT-ə üzv 
ölkələrdən 120-dən çox media işçisi 
və ekspert iştirak edib.

UNA-nın Baş direktorunun 
vəzifələrini yerinə yetirən Əhməd bin 
Abdullah əl-Qərni vebinar iştirakçıla-
rını salamlayıb və müzakirə ediləcək 
 mövzuların əhəmiyyətindən danışıb.

Daha sonra Ərəb Uşaq və 
İnkişaf məsələləri Şurasının Baş 
katibi Həsən əl-Bilavinin mühazirəsi 
dinlənilib. Mühazirəçi koronavirus 
pandemiyası, eləcə də son texnoloji 

yeniliklərin  KİV-lərin üzərinə mühüm 
vəzifələr qoyduğunu qeyd edib, 
ortaya çıxan problemlərin həllində 
peşəkar medianın mühüm rol oynadı-
ğını diqqətə çatdırıb.

Baş katib əl-Bilavi ərəb ölkələrində 
uşaq hüquqlarının qorunması ilə bağlı 

həyata keçirilən tədbirlərdən danışıb, 
bu sahədə peşəkar medianın və se-
minarların əhəmiyyətini qeyd edib. 

Daha sonra tədbir sual-cavab 
formatında davam etdirilib.

AZƏRTAC İslam Əməkdaşlıq 
Təşkilatına üzv 57 ölkənin milli xəbər 
agentliklərini birləşdirən UNA-nın 
İcraiyyə Şurasının 12 üzvündən 
biridir. 1972-ci ildə təsis olunan bu 
media qurumunun əsas məqsədi 
İƏT-ə üzv ölkələr arasında informasi-
ya mübadiləsinə yardım göstərmək, 
İslam dünyasının üzləşdiyi problemlər 
barədə dünya ictimaiyyətini 
məlumatlandırmaqdır. UNA üç dildə 
– ərəb, ingilis və fransız dillərində 
xəbərlər yayır.

AZƏRTAC

ABŞ senatorları ədalətin üstündən 
yox, altından xətt çəkməlidirlər

– Senatorların olduqca qərəzli əsasda 
yazılan məktubuna Azərbaycan – ABŞ 
parlamentlərarası əlaqələr üzrə işçi qrupunun 
bəyanatında tutarlı cavab verilib. Doğrudan 
da, çox təəccüblüdür ki, sözügedən məktuba 
imza atan ABŞ senatorlarının böyük qismi heç 
vaxt Azərbaycan Respublikasının beynəlxalq 
səviyyədə tanınan ərazilərini 30 ilə qədər 
işğal altında saxlayan Ermənistanı işğala son 
qoymağa çağırmayıb. Elə yalnız bu danılmaz 
faktın özü o məktubun necə hazırlanması, dünya 
erməniliyinin, ABŞ-dakı erməni diaspor və lobbi 
güclərinin əsassız iddialarının məhsulu olduğunu 
sübut edir. Əgər Ermənistan – Azərbaycan, Dağ-
lıq Qarabağ münaqişəsi o senatorları bu qədər 
yaxından qayğılandırırdısa, nə əcəb, Ermənistan 
silahlı qüvvələrinin törətdiyi insanlıqdankənar 
hərəkətlərə və o hərəkətlərin 30 ilə yaxın davam 
etməsinə reaksiya verməmişdilər?! Xocalı 
soyqırımı törədiləndə, ibadətgahlar, muzeylər, 
mədəniyyət müəssisələri, kitabxanalar, mülki ya-
şayış məntəqələri dağıdılanda və bu dağıntılarla 
bağlı Azərbaycan dövləti, vətəndaş cəmiyyəti 
institutları dünya birliyinə müraciətlər edəndə indi 
məktub yazan senatorlar haradaydı?

Özü də ölkələri ATƏT-in Minsk qrupunun 
həmsədri olduğu halda susub o senatorlar. 
Ona görə də onların elə bir məktub yazmağa 
mənəvi haqları yoxdur. İkincisi, təsəvvür edək 
ki, hər hansı formada məktub yazmaq haqla-
rı var, o zaman yazdıqları şər-böhtan, yalan, 
riya olmamalıydı. Yəni hansı tərəfdən baxı-
lırsa-baxılsın, ABŞ senatorlarının ölkələrinin 
Prezidentinə göndərdikləri məktub bədnamdır, 
qəbuledilməzdir. ABŞ senatorlarının çoxunun, 
Ermənistanın işğalı nəticəsində Azərbaycan 
xalqına qarşı etnik təmizləmə siyasətinin həyata 
keçirilməsi, 1 milyona yaxın azərbaycanlının 
öz ata–baba torpaqlarından didərgin salınaraq 
məcburi köçkünə çevrilməsi barədə mövqe-
yi, ədalətli yanaşması ortada yoxdursa, belə 
bəyanatların hansı mənəvi-hüquqi gücü ola 
bilər?

Bu məktubu imzalayanlar tarix qarşısında, 
gələcək nəsillər qarşısında məsuliyyət daşıyır 
və ABŞ demokratiyasını öz əsassız iddialarının 
kölgəsi altına salmağa cəhd edirlər. Bu, bir sui-
istifadə halıdır. Belə senatorların insan hüquq 
və azadlıqlarından danışmamaları daha yaxşı 
olardı. Məsuliyyətsiz senatorların ABŞ demok-
ratiyasına, beynəlxalq birliyin inandığı insan 
hüquq və azadlıqlarına meydan oxumaq, ABŞ 

– Azərbaycan münasibətlərinə zərbə vurmaq 
niyyətini, planını gizlətmək mümkün deyildir. 

Belə bir bəyanatın Xocalı soyqırımının 29-cu 
ildönümü ərəfəsində verilməsini, o bəyanatın 
nə qədər qeyri-insani, nə qədər qərəzli və 
həqiqətləri ört-basdır etmək üçün hazırlandığını 
ifadə etdiyini deyən komitə sədri daha sonra 
bildirdi:

– Milli Məclisin Azərbaycan – ABŞ 
parlamentlərarası əlaqələr üzrə işçi qrupunun 
bəyanatında açıq və sərrast ifadə olunduğu 
kimi, müstəqil Azərbaycan Respublikasının 
ərazi bütövlüyü, suverenliyi və sərhədlərinin 
toxunulmazlığına hörmət edilməsi, Ermənistanın 
işğalına son qoyulması tələbi BMT Təhlükəsizlik 
Şurasının 1993-cü ildə qəbul edilmiş müvafiq 
qətnamələrində (822, 853, 874, 884) öz əksini 
tapıb və rəsmi Vaşinqton bütün bu qətnamələrin 
lehinə səs verib. Üstəlik, Azərbaycan Respub-
likası öz torpaqlarını işğaldan məhz beynəlxalq 
hüquqa uyğun olaraq azad edib və bununla da 
ABŞ-ın da səs verdiyi BMT Təhlükəsizlik Şurası 
qətnamələrinin icrasını təmin edib.

Azərbaycanın BMT və ABŞ-ın özü tərəfindən 
tanınmış sərhədləri daxilində Ermənistanın 
silahlı qüvvələrinin 30 ilə yaxın müddətdə hansı 
statusla mövcud olması sualına cavab axtarma-
yan senatorlar, Azərbaycanın sülhə məcburetmə 
əməliyyatını istisnasız olaraq öz sərhədləri 
daxilində apardığını da görməzliyə vurur. 
Heç şübhəsiz, ABŞ senatorlarının bəyanatı, 
buna bənzər bəyanat və açıqlamaları Cənubi 
Qafqazda sülhə və təhlükəsizliyə deyil, yeni 
müharibənin alovlanmasına xidmət edir, deyə 
bilərik.

Sonda Qənirə Paşayeva həmin məktubda 
qardaş Türkiyənin adının haqsız yerə hallandırıl-
masına da münasibət bildirdi:

– Üstəlik, Azərbaycanın haqlı mübarizəsinə 
siyasi və mənəvi dəstək verən qardaş Türkiyənin 
adının hallandırılması, haqsız tənqid olun-
ması qətiyyən qəbul edilə bilməz və tam bir 
ədalətsizlikdir. Senatorlar Türkiyənin daxili 
işlərinə qarışmaq cəhdlərindən çəkinməli, özü-
nün tərəfdar olduğu beynəlxalq hüquq norma və 
prinsiplərinə əməl etməlidir. Bu, ABŞ-ın nüfuzu-
na xidmət etmiş olardı. 

Təsəvvür edin ki, elə bu günlərdə ABŞ 
Konqresinə daxil olan etirazçılar ən ağır ifadə 
ilə – “terrorçu” adlandırıldığı halda, 5 il öncə 
(15 iyun 2016-cı il) qardaş Türkiyədə demok-
ratik yolla seçilmiş qanuni hakimiyyəti zorakı, 
hərbi çevriliş yolu ilə devirməyə çalışan bir 
hərəkatı dəstəkləmək heç bir qayda-qanu-
na, dövlətlərarası münasibətlərin elementar 
tələblərinə, məntiqə sığmır. ABŞ senatorları öz 
ölkələrinin NATO müttəfiqi və strateji tərəfdaşı 
olan qüdrətli Türkiyənin bölgədəki önəmli sülhya-
ratma, sabitləşdirici və çəkindirici rolunu düzgün 
qiymətləndirməli, minnətdar olmalıdır.

ABŞ senatorları ədalətin üstündən deyil, 
altından xətt çəkməlidirlər...

Zərifə BƏŞİRQIZI,  
“Xalq qəzeti”

“Azərbaycan Respublikası Milli Məclisinin Azərbaycan – ABŞ parlamentlərarası 
əlaqələr üzrə işçi qrupu ABŞ-da Senatın Prezidentə ünvanladığı məktubla 
bağlı bəyanat qəbul edib. Bəlli olduğu kimi bəyanat 2021-ci il fevralın 9-da 
ABŞ Senatının bəzi üzvləri tərəfindən ABŞ-ın yeni Prezidenti Cozef Baydenə 
ünvanlanmış məktubla əlaqədar verilib. Məktubu imzalayan senatorlar Türkiyəni 
haqsız yerə tənqid ediblər. Bu tənqid, Türkiyənin beynəlxalq hüququn verdiyi 
haqlardan istifadə edərək öz ərazisini işğalçı qüvvələrdən təmizləyən Azərbaycana 
göstərdiyi mənəvi dəstəklə bağlıdır”. Bu fikirləri Milli Məclisin Mədəniyyət 
komitəsinin sədri Qənirə Paşayeva ABŞ prezidentinə ünvanlanan məlum məktuba 
münasibət bildirərkən dedi. Q. Paşayeva daha sonra fikirlərinə bunları əlavə etdi:

Qarabağda aparılan quruculuq işləri 
vətəndaşlarımızın rifahına xidmət edəcək

– Bu illər ərzində Azərbaycan dövlətinin apar-
dığı islahatlar və gördüyü işlərdə azad ediləcək 
ərazilərin bərpası və orada böyük quruculuq 
işlərinin görülməsi daim əsas məsələ olub. Bu 
gün sevindirici haldır ki, məcburi köçkünlərin “Bö-
yük qayıdış”ı istiqamətində ilkin işlərə başlanıb. 

İşğalçı ölkə zəbt etdiyi Azərbaycan torpaqla-
rını 30 il ərzində həqiqi mənada istismar etmiş, 
onun maddi-mədəni sərvətlərini, meşə ehtiyat-
larını, fauna və florasını talamış, bölgədə ekoloji 
və mədəni terror həyata keçirmişdir. 

Azad edilmiş ərazilərdən yerli və xari-
ci jurnalistlərin çəkdiyi reportajlar, eləcə də, 
Azərbaycan Müdafiə Nazirliyi tərəfindən ayrı-ay-
rı kəndlərimizlə bağlı ictimaiyyətə təqdim olunan 
videogörüntülər bunu aydın şəkildə sübut edir. 
Ərazilərdə bütün yaşayış evləri, sosial obyektlər, 
bir sözlə, infrastruktur tamamilə məhv edilib və 
yararsız hala salınmışdır. İndi həmin əraziləri 
bərpa etmək və qurub-yaratmaq zamanıdır. 
Bunun üçün isə dövlətimiz hərtərəfli şəkildə 
Qarabağın hər bir guşəsini abadlaşdırma işləri 
ilə bağlı layihələr nəzərdə tutur. Bu layihələr 
içərisində “ağıllı kənd” və “ağıllı şəhər” layihələri 
xüsusilə diqqəti cəlb edir. “Ağıllı kənd” layihəsi 
ilk olaraq, məhz Zəngilan rayonunda tətbiq 
olunacaq. Zəngilan rayonunun Üçüncü Ağalı 
kəndində icra olunacaq “ağıllı kənd” layihəsinin 
məzmununa nəzər yetirdikdə görürük ki, bu-
rada müasir dövrün tələblərinə uyğun olaraq, 
hər bir vacib məsələ nəzərdə tutulub. Buraya 
yaşayış, istehsal, sosial xidmətlər, “ağıllı kənd 
təsərrüfatı”, alternativ enerji sahələri daxildir. 
Bu gün elə bir dövrə çatmışıq ki, artıq alternativ 
enerji mənbələri dünyada geniş tətbiq olunmaq-
dadır. Təqdirəlayiq haldır ki, artıq ölkəmizdə 
də “yaşıl enerji”yə xüsusi önəm verilir. Bunun 
nəticəsidir ki, “ağıllı kənd” layihəsi çərçivəsində 
Üçüncü Ağalı kəndində inşa ediləcək 200 ev 

alternativ enerji mənbələri ilə təmin olunacaq. 
Qarabağda şəhər və kəndlərimizin yenidən 

qurulması prosesində müasir texnologiyaların 
tətbiq edilməsi dövrün tələbi olmaqla yanaşı, 
həm də insan rahatlığı üçün nəzərdə tutulub. 
Prezident İlham Əliyevin səfər çərçivəsində 
Laçının Güləbird kəndində, Həkəri çayı üzərində 
yerləşən 8 meqavat gücündə “Güləbird” Su 
Elektrik Stansiyasını işə salması da xüsusi qeyd 
edilməlidir. Məlumdur ki, Qarabağda relyefinə 
görə dağ çaylarının olması burada SES-lərin 
qurulmasına böyük imkanlar yaradır. Odur ki, 
gələcəkdə də bu cür SES-lərin tikilməsi bölgəyə 
qayıdacaq soydaşlarımızın şəraitinin daha da 
yaxşılaşmasına xidmət edəcək.

Dövlətimiz Qarabağda rayon və 
qəsəbələrimizin yenidən qurulması üçün 
nəzərdə tutulan bütün işləri görür. Lakin 
dost ölkələrin şirkətləri və investorlarının bu 
yenidənqurma işlərinə töhfə vermək üçün təklif 
və müraciətləri də təqdir olunmalıdır. Qar-
daş Türkiyədən olan bir sıra şirkətlər bu işdə 
xüsusilə fəallıq göstərirlər. 

Bundan başqa, Böyük Britaniyanın Qarabağ-
da bölgənin texnoloji inkişafına dəstək vermək 
təklifi, eləcə də digər ölkələrdən olan şirkətlərin 
azad edilmiş ərazilərin yenidən qurulmasına ma-
rağı onu göstərir ki, Azərbaycan bu məqamda 
da xarici investorlar üçün cəlbedici bir ölkədir. 

Qarabağdakı ərazilərin mina və partlamamış 
qurğulardan tam təmizlənməsindən sonra abad-
lıq və quruculuq işləri, məcburi köçkünlərimizin 
oraya qayıdışının təminatı, sosial infrastrukturun 
bərpası, həmçinin orada iqtisadiyyatımızın inki-
şafına töhfə verən müəssisələrin də yaranması-
na, əhalinin məşğulluğunun təmin olunmasına 
öz müsbət təsirini göstərəcək. 

Əfsanə ƏLƏSGƏRLİ, “Xalq qəzeti”

Şanlı Qələbədən sonra 30 illik yurd həsrəti bitir. Qarabağda 
öz yurd-yuvasını itirmiş məcburi köçkünlərin bu illər ərzində, 
qəlblərində yaşatdıqları ümid və arzuları reallaşır. Artıq 
Azərbaycan dövləti bu ərazilərdə quruculuq işlərinin aparılma-
sına başlayıb. Bunun üçün dövlət başçısı İlham Əliyev müvafiq 
qurumlara öz tapşırıq və tövsiyələrini verir. Prezident İlham 
Əliyevin Birinci vitse-prezident Mehriban xanım Əliyeva və qız-
ları Leyla Əliyeva ilə birgə Füzuli, Zəngilan, Laçın və Cəbrayıl 
rayonlarına səfəri çərçivəsində iştirak etdiyi açılışlar və səsləndirdiyi fikirlər bərpa 
işlərinin uğurla getməsindən xəbər verir. Bununla bağlı iqtisad üzrə fəlsəfə doktoru 
Elçin Quliyev öz fikirlərini “Xalq qəzeti”nə bildirdi:

Cəbrayıl, Zəngilan, 
Qubadlı, Hadrut və Şuşa 

elektriklə təmin olunub 

Prezident İlham Əliyevin müvafiq fərmanına uyğun olaraq 
“Azərişıq” ASC işğaldan azad edilmiş ərazilərdə xüsusi 
dövlət əhəmiyyətli binaların elektrik enerjisi ilə təchizatını 
“Azərişıq Qarabağda” layihəsi çərçivəsində təxirəsalınmaz 
tədbirlərlə həyata keçirir.

Cəbrayıl, Zəngilan, Qubadlı rayonu və Hadrut qəsəbəsində 
yerləşən xüsusi dövlət əhəmiyyətli binalar, həmçinin Şuşa şəhəri yeni 
çəkilən elektrik veriliş xətti vasitəsilə ilkin mərhələdə elektrik enerjisi 
ilə təmin olunub.

“Azərişıq” ASC-dən verilən digər xəbərdə bildirilir ki, havaların 
kəskin soyuyacağı, qar və sulu qar yağacağına dair Ekologiya və 
Təbii Sərvətlər Nazirliyinin Milli Hidrometeorologiya Departamentinin  
yaydığı məlumatla əlaqədar olaraq “Azərişıq” ASC gücləndirilmiş iş 
rejimində fəaliyyətini davam etdirir.

Bununla əlaqədar olaraq Bakı şəhəri və regionlarda gücləndirilmiş 
iş və növbətçilik sistemi təşkil olunub. Həmçinin ərazilərə əlavə mal-
material və maşın-mexanizmlərin cəlb edilməsi ilə bağlı tapşırıqlar 
verilib.

Qurum istehlakçılara müraciət edərək bildirib ki, elektrik enerisi 
təchizatı ilə əlaqədar qarşılaşdıqları hər hansı problemlə bağlı 24 
saat fəaliyyət göstərən və bütün ölkə ərazisini əhatə edən 199 Çağrı 
Mərkəzi ilə əlaqə saxlasınlar.

“Xalq qəzeti”

Ədliyyə işçilərindən və hakimlərdən 
Qarabağ Dirçəliş Fonduna dəstək

Ədliyyə Nazirliyinin mətbuat xidmətindən 
AZƏRTAC-a bildiriblər ki, otuz il ərzində 
erməni qəsbkarları tərəfindən maddi və 
mədəni sərvətləri talan edilmiş və büsbütün 
dağıdılmış ərazilərimizin yenidən həyata 
qaytarılması istiqamətində dövlətimizin 
başçısının rəhbərliyi ilə nəhəng bərpa-
quruculuq işləri aparılır, Birinci vitse-pre-
zident Mehriban Əliyevanın təşəbbüsü ilə 
Heydər Əliyev Fondu tərəfindən ölkəmizin 
hərtərəfli tərəqqisi naminə gerçəkləşdirilən 
mühüm layihələr çərçivəsində azad edilmiş 
ərazilərdə dini abidə və məscidlərimizin 
bərpa olunmasına xüsusi önəm verilir.

Prezidentin və birinci xanımın azad 
olunan ərazilərimizə müntəzəm səfərləri 
doğma torpaqlarımızın dirçəldilməsinin və 

xalqımızın öz dədə-baba yurdlarına qayı-
dışının təminatına və insanların böyük ruh 
yüksəkliyinə səbəb olub.

Eyni zamanda, dövlətimizin başçısının 
2021-ci il 4 yanvar tarixli fərmanı ilə azad 
edilmiş torpaqlarımızın dirçəldilməsi ilə bağlı 
tədbirlərə dəstək məqsədilə yaradılmış 
“Qarabağ Dirçəliş Fondu” həmin ərazilərdə 
dayanıqlı məskunlaşma üçün müasir və 
layiqli həyatın, habelə təhlükəsiz yaşayı-
şın, səmərəli fəaliyyətin və rifahın təmin 
edilməsinə xidmət edir.

Ədliyyə işçiləri və hakimlər mütəmadi 
olaraq Silahlı Qüvvələrə Yardım Fonduna, 
habelə “YAŞAT” Fonduna əmək haqların-
dan ianələr etməklə dövlətimiz, xalqımız və 
ordumuzla həmrəylik nümayişi kimi mənəvi 
borc hesab edirlər. Bu mənada işğaldan 
azad edilmiş torpaqlarımızın dirçəlişi naminə 
həyata keçirilən tədbirlərə dəstək göstərmək 
məqsədilə ədliyyə işçiləri və hakimlər hazır-
da da əmək haqlarından 500 min manatın 
Qarabağ Dirçəliş Fonduna köçürülməsi 
qərarına gəliblər.

Xalqımız, o cümlədən ədliyyə və 
məhkəmə işçiləri qəti əmindirlər ki, doğma 
torpaqlarımız ölkə Prezidentinin müdrik 
rəhbərliyi ilə yenidən dirçələcək və orada 
tezliklə həyat qaynayacaq. 

Azərbaycan Respublikasının Prezidenti, Müzəffər Ali Baş Komandan 
İlham Əliyevin rəhbərliyi ilə 44 günlük Vətən müharibəsində xalqımızın 
Böyük Qələbəsi ilə doğma torpaqlarımız erməni işğalından azad edilərək 
ərazi bütövlüyümüz bərpa olunub. Artıq müharibə arxada qalıb və ölkəmiz 
böyük quruculuq, inkişaf dövrünə qədəm qoyub.

İslam Əməkdaşlıq Təşkilatına (İƏT) üzv ölkələrin Milli Xəbər 
Agentlikləri Birliyinin (UNA) təşkilatçılığı, Ərəb Uşaq və İnkişaf 
məsələləri Şurası, Ərəb Körfəz İnkişaf Proqramı və Ərəb Dövlətləri 
Liqasının dəstəyi ilə fevralın 17-də keçirilmiş vebinarda münaqişələr 
və cinayət hadisələri zamanı uşaqların üzləşdiyi problemlərin, uşaq 
əməyinin istismarına qarşı mübarizə tədbirlərinin KİV-də işıqlandırılması 
məsələləri müzakirə olunub. 

USER 2
Машинописный текст
S.4.




